

ISSN1004-4663

CN51-1201/R

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT



2016.06

ISSN 1004-4663



9 771004 466161

中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录

万方数据

中国卫生事业管理

中文核心期刊

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT VOL. 33 NO. 6, 2016 CONTENTS IN BRIEF

- “Internet plus medical” Policy in China ZHOU Zhou, et al. (404)
- A Reflection on the Responsibility System of Family Planning: Today and Tomorrow MENG Yi, et al. (406)
- Telemedicine Service Delivery Mode Construction and Its Influence Factors ZHAI Yun-Kai. (410)
- Analyzing the factors to influence the community health service utilization of residents in Urumqi Yao Xuan, et al. (413)
- Investigation on the Satisfaction of Clinical Staff towards the Medical Technology Departments HAO Wen-hao, et al. (416)
- Studying on the practice of improving talent team construction for specialized hospitals Ji Xin-hua. (419)
- Study of the Neonatal Ward Nursing Human Resources Allocation of Tertiary Hospital in Sichuan Province
..... ZHOU Feng-ling, et al. (421)
- Discussing the function of medical ethics ward round to improve medical services Li Yong-lian, et al. (424)
- The Present Situation and Management Strategy of Newborns Medical Resource in Chengdu—based on Chengdu Survey of
Newborns Medical Resource REN Yan, et al. (426)
- Studying on the governmental effective supervision on drugs under the background of market pricing
..... Zhou Chen-ting, et al. (429)
- Surveying the County Doctors’ knowledge, Attitude and Practice on National System for Basic Pharmaceuticals
..... YANG Fu-ying, et al. (433)
- Studying on the status of human subject researches and its legal issues in China Liao Chen-ge. (435)
- Studying on the status of health administrative enforcement in the new period and its countermeasures Luo Gang. (437)
- Analysis of Knowledge and Satisfaction of Health Management Team in Rural Patients with Chronic Diseases
..... LI Jin-long, et al. (440)
- The Situation and Influence Factors of Hospitalization Expenditure of Rural Residents over the Age of 15 in Sichuan Province
..... XIONG Hua-ying, et al. (443)
- Analyzing the intention to employment of rural order-oriented Traditional Chinese Medicine students
..... Tong Zhao-yan, et al. (447)
- Static Efficiency Evaluation on Scientific Activities of Pharmaceutical Colleges and Universities with Undergraduate in China ...
..... TAN Xiao-dong, et al. (449)
- The Investigation of Practical Ability Cultivation for MPH in A Medical University WANG Peng, et al. (453)
- A Study on Emotion Management for Medical Students by Considering Doctor-Patient Relationship
..... YUAN Qiu-shi, et al. (455)
- Analysis on the Quality of Life and Health Service Needs of the Elderly under Different Age Patterns QI Ling, et al. (458)
- Analyzing the status and cognitive attitude towards smoking and passive smoking of students’ parents in Juancheng County ...
..... Yang Jin-yue, et al. (460)
- Surveying the status of practitioners of methadone maintenance treatment and their related cognition ... Zhang Jin, et al. (464)
- Analysis on the Intangible Cost of Hepatitis B-related Diseases in Changzhi DUAN Pei-fen, et al. (467)
- Path analysis of the relationships among diabetes knowledge, self-efficacy and health behaviors in rural residents of Western Anhui
..... Liang Han, et al. (470)
- Reduction Behavior of Rural Medical Waste on System Dynamics Analysis Nie Li. (473)
- Food Safety Investigation and Countermeasures of School Canteens in Yan Jiang District ZHANG Li-ping, et al. (478)

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985年创刊 第33卷 2016年6月

主管

四川省卫生和计划生育委员会

主办

四川省卫生和计划生育委员会

协办单位

成都中医药大学附属医院

德阳市人民医院

成都大学附属医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

梁繁荣

副主编

石应康 郑小华

总发行人、社长

李晓淳

编辑部主任

刘书文

编辑

郭秀梅 饶朝龙 杨 练

杨再国 贾 睿 李 苑

英文编辑

谭 婧

编委

马 骁 方文均 方 勇

毛 萌 毛正中 王禄生

付 华 任建新 刘兴柱

吕玉波 孙 涛 朱士俊

李有柱 陈拥军 陈安民

陈志兴 周学东 易学明

林琦远 林曙光 钟 森

罗五金 范 兵 范关荣

姚大力 赵文清 周京国

郝 模 饶克勤 高 宁

高建民 耿仁文 黄从新

景 琳 廖 斌 蔡仁华

雷跃昌 樊晋川 樊均明

戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部观点,如有印刷质量问题,请向本刊发行部调换

目 次

探索与改革

我国“互联网+医疗”政策体系的初探 周 洲 买淑鹏 蔡佳慧等(404)

人口计划生育目标责任制审思:现状与未来 蒙 艺 彭佳林 陈 平等(406)

远程医疗服务传递模型的构建及其影响因素研究 翟运开(410)

社区卫生服务管理

基于定序 logistics 回归模型下乌鲁木齐市居民社区卫生服务利用影响因素分析 姚 莹 赵廷芳 杨 红等(413)

医院管理

临床医护人员对医技科室满意度影响因素分析 郝文浩 马安宁 赵瑞萍等(416)

专科医院加强人才队伍建设的实践和思考 季新华(419)

四川省三级综合性医院新生儿病室护理人力资源配置的研究 周凤玲 凌其英 舒 辉等(421)

浅谈医德查房对改善医疗服务的作用 李永莲 陈莉娟 彭丽娟等(424)

城市新生儿医疗服务资源现状与管理对策——基于成都市新生儿医疗服务资源调查的实证研究 任 妍 巫 霞 文荣康等(426)

药事管理

药品市场自由定价背景下政府有效监管机制探讨 周晨婷 申俊龙 陈小进(429)

乡村医生国家基本药物制度知行调查 杨付英 李士雪 周成超(433)

编辑出版

中国卫生事业管理杂志社

电 话

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

地 址

四川省成都市下汪家拐街19号

邮政编码

610041

发 行

四川省报刊发行局

发行范围

国内公开发行

邮发代号

62—66

印 刷

成都双流鑫鑫印务有限公司

出版日期

2016年6月

国际标准刊号

ISSN1004—4663

国内统一刊号

CN51—1201/R

广告经营许可证

5100004000361

定 价

10.00元

Sponsor

Ministry of Health of the P. R. China

Editor Publishing House of Chinese

Health Service Management

Tel

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

Address

19 Xia Wangjiaguait, Chengdu, Sichuan, P.

R. C

Post Code

610041

Domesitic

China Local Post Office P. O. Code

62—66

Periodical Registration

ISSN1004—4663

CN51—1201/R

Price

RMB 10.00 Percopy

Publication Date

June. 2016

卫生法制

我国人体试验问题的现状分析及法律探究 廖晨歌(435)

新时期卫生行政执法现状调查及对策研究 罗 刚(437)

农村卫生管理

农村慢性病患者对健康管理团队服务的知晓和满意情况调查
..... 李金龙 钱东福 杨 帆(440)

四川省农村居民住院费用现状及影响因素分析
..... 熊华英 鲍 婷 董 婷等(443)

医学教育与科研管理

中医学专业免费定向生就业意向的调查与分析
..... 同昭燕 杨 帆 李明鉴(447)

中国医药类本科高等学校科技活动效率静态评价
..... 谭晓东 陈玉文(449)

某医科大学 MPH 实践能力培养的调查分析
..... 王 鹏 邱景富 李迎丽(453)

社会医学

基于医患关系浅析对医学生情绪管理的思考 袁秋实 刘志远(455)

不同养老模式下老年人生活质量及卫生服务需求分析
..... 祁 玲 张继荣(458)

公共卫生管理

山东省鄞城县学生家长吸烟与被动吸烟现状及认知态度分析
..... 杨金月 傅茂笋 田 欢等(460)

美沙酮维持治疗从业人员现状及相关知识认知的调查分析
..... 章 进 程光文 蒋 蔚等(464)

长治市乙肝相关疾病无形费用分析
..... 段培芬 郭崇政 史武杰等(467)

皖西村民糖尿病知识、自我效能及健康行为的通径分析
..... 梁 函 程 静 沙 蕊等(470)

其它

农村医疗废弃物减量化行为的系统动力学分析 聂 丽(473)

雁江区学校食堂食品安全状况调查及对策 张丽萍 李 苑(478)



达州市达川区妇幼保健院 达州市达川区妇女儿童医院



三维彩超产前筛查



生化分析设备



碘油造影

达州市达川区妇幼保健院成立于1951年，位于达州市达川区南外华蜀北路2号，属全民所有制全额拨款事业单位，按专科医院建制，集妇幼保健、临床医疗、教学、科研为一体，具备现代管理的非营利性医疗机构。开放床位100张，现有专业技术人员140名，各专业均具备高中级专业人才。配有进口三维彩超、进口B超、数字化高频X线摄影机（DR）、数字化超导可视人流仪、麻醉机、进口全自动生化分析仪、血球仪、微量元素检测仪等专业技术设施。医院分妇幼保健和临床医疗两大部分，妇幼保健设有儿童保健科、妇女保健科、婚前保健、围产期保健、更年期保健等专业科室。临床设有妇产科、儿科、新生儿科室。对妇产科、儿科、新生儿科常见病、多发病、疑难重症、遗传性疾病及妇女不孕不育症能提供有效诊治。



四维超声诊断仪



X光室DR



麻醉机001

做好产前检查，生个健康宝宝